
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Pająka 

na 58. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 lutego 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny i polityki społecznej Marleny Maląg 

Szanowna Pani Minister! 

W kwietniu bieżącego roku minie 7 lat od wprowadzenia programu „Rodzina 500+” będącego pierwszym 

tak szerokim i systemowym wsparciem polskich rodzin. W ramach programu przyznano 500 zł na drugie 

i każde kolejne dziecko w rodzinie, a także na pierwsze i jedyne dziecko w przypadku rodzin o niskich 

dochodach. Środki wypłacane są regularnie, co miesiąc, aż do ukończenia przez dziecko 18. roku życia. O ile 

pierwotnie przyznanie świadczenia na pierwsze dziecko było uzależnione od spełnienia kryterium 

dochodowego, o tyle świadczenie na drugie i kolejne dziecko w rodzinie przysługiwało wszystkim rodzinom, 

bez względu na osiągany przez nie dochód. Od 1 lipca 2019 r., zgodnie z ustawą z dnia 26 kwietnia 2019 r. 

o zmianie ustawy o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci oraz niektórych innych ustaw, świadczenie 

wychowawcze przysługuje już na każde dziecko do 18. roku życia, niezależnie od osiąganych przez rodzinę 

dochodów. 

Niniejszym zwracam się o podanie informacji, w rozbiciu na poszczególne lata, z 5-letniego przedziału 

2018–2022. 

1. Jakie kwoty wydatkowano łącznie na przedmiotowy program wraz z kosztami obsługi? 

2. Jakie kwoty wydatkowano w przedmiotowym programie z przeznaczeniem na pierwsze dziecko 

w rodzinie? 

Z poważaniem 

Andrzej Pająk 


